
                                                       PROCES VERBAL 

   Încheiat astăzi 31.01.2025, cu ocazia ședinței de lucru, ordinară  a Consiliului Local al 
comunei Rusca-Montană, județul Caraș- Severin. 

   În această ședință, președintele  stabilit la primul punct pe ordinea de zi,  este domnul 
Ardelean Beniamin. 

   Domnul Ardelean Beniamin, președinte de ședință, declară deschise lucrările ședinței 
ordinare de lucru a Consiliului Local, al comunei Rusca-Montană, informând că ședința este 
legal constituită, fiind prezenți toți cei 11 consilieri fizic. La această sedință mai participă, 
domnul administrator public Vicea Silviu și cetățenii comunei Onica Remus și Krocoș Victor. 

  Ședința este convocată prin Dispozitia nr. 38/23.01.2025 
 

1. Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de ședință; 
Propun: consilierii locali prezenți; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi; 
Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar;  

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea procesului-verbal, al ședinței ordinare din 
17.12.2024; 

Prezintă secretarul general al comunei ; 
4. Proiect de hotărâre privind validarea Dispoziției primarului comunei Rusca Montană nr. 

4/ 09.01.2025 privind încheierea exercițiului bugetar al anului 2024; 
Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării serviciilor silvice, pentru pădurea 
aflată în proprietatea Comunei Rusca Montană, pentru anul 2025; 

Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării noilor Registre Agricole 2025-2029, 

destinate compartimentului Registru Agricol din cadrul Primăriei comunei Rusca 
Montană ; 

Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 
7. Proiect de hotărâre privind înregistrarea sistemetică din programul național de cadastru 

și carte funciară pentru sectoarele situate în U.A.T. Rusca Montană, județul Caraș-
Severin; 

Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 
8. Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării gratuite a unei cantități de masă lemnoasă 

persoanelor cu  handicap în anul 2025 ; 
Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar; 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării gratuite a unei cantități de masă lemnoasă 
Dispensarului medical, unităților școlare și cultelor religioase aflate pe raza comunei 
Rusca Montană, în anul 2025; 

Iniţiator : dl. DRĂGĂNESC CONSTANTIN  – viceprimar; 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii parcelei situată în localitatea Rusca 

Montană, în suprafaţă de 2.500 m2, din terenul înscris în C.F. nr. 30411 Rusca Montană,  
nr. top. 2187, în vederea concesionării parcelei dezlipite ; 

      Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar ; 
11. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii  a două  parcele situate în localitatea 

Rusca Montană, în suprafaţă de 115 mp din terenul înscris în C.F. nr. 30317 Rusca 
Montană, nr. top. 166 și în suprafață de 154 mp din nr. top.159 Rusca Montană, în 
vederea concesionări sau închirieri parcelor dezlipite; 



      Iniţiator : dl. TOMA SERGIU ADRIAN  – primar ; 
12. Diverse,întrebări ,interpelări,petiții și informarea consilierilor 
 

      Înainte de începrea ședinței, domnișoara secretar anunță că,conform HCL nr. 
128/17.12.2024 privind aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al Consiliului 
Local al comunei Rusca Montană, ședințele Consiliului local Rusca Montană vor fii 
înregistrate de către telefonul personal al secretarului general, iar potrivit reglementărilor 
europene fiecare participant la ședință trebuie să semneze un  formular/acord de filmare, 
înregistrare și prelucrare a datelor cu caracter personal. Domnii Onica Remus și Krocoș 
Victoe și-au exprimat acordul verbal pentru acceptare înregistrare. Doamna consilier Tulea 
Delia, dorește să se noteze în procesul verbal că ședința consiliului local nu este filmată de 
camera din dotarea primăriei, așa cum este menționat în Regulament. Domnișoara secretar 
general susține că, camera de filmat s-a stricat urmând să se achiziționeze una nouă.Tot 
domnișoara secretar susține că nu se simte bine, având probleme medicale și dorește ca 
ședința să nu dureze mult, deoarece nu vrea să fie în postura de a întrerupe ședința. 
Domnișoara secretar mai susține că nu a contrasemnat Hotărârile Consiliului local  cu nr. 
117/19.11.2024 și nr. 127/17.12.2024, întrucât din punctul ei de vedere acestea nu au 
respectat prevederile legale. 

 
Se trece la prezentarea  Ordinii de zi :  Începe ședința  cu primul punct pe ordinea de zi , 
respectiv alegerea președintelul de ședință, este ales președinte de ședință domnul Ardelean 
Beniamin , cu 11 voturi pentru, din  11 consilieri prezenți. La punctul 2,  aprobarea ordinii de 
zi, este supusă la vot , fiind aprobată cu 11 voturi pentru , din 11 consilieri prezenți. Se trece 
la punctul 3 de pe ordinea de zi și anumeaprobarea procesului-verbal, al ședinței ordinare din 
17.12.2024; Domnul consilier Isari Constantin susține că dânsul nu a votat pentru aprobarea 
Regulamentului Consiliului Local, acesta s-a abținut,iar în procesul verbal s-a trecut că a votat 
pentru. Domnișoara secretar susține că în momentul când a întrebat cine este pentru ,domnul 
Isari a ridicat mâna de aceea a trecut un vot pentru. Doamna consilier Tulea Delia afirmă că 
dânsa nu a precizat, la punctul suplimentat pe ordinea de zi, că dorește ca în prețul de 250 lei 
să fie introdus și transportul lemnelor de foc la solicitant , acesta a menționat următoarele: 
„Dorește să se modifice caietul de sarcini cu mențiunea ca operatorul economic să ofere 
prețul de 250 lei/ mp lemn de foc , până la terminarea tuturor cererilor.” Se supune la vot :11 
voturi pentru, din 11 consilieri prezenți. 

Se trece la punctul 4 al Ordinei de zi:. Proiect de hotărâre privindvalidarea Dispoziției 
primarului comunei Rusca Montană nr. 4/ 09.01.2025 privind încheierea exercițiului bugetar 
al anului 2024. Domnul administrator public ,Vicea Silviu, susține că dispoziția menționată în 
proiect face referire la folosirea excedentului bugetar pentru anul 2024, de la începutul anului 
2024 și până la final. Doamna consilier Tulea Delia afirmă că la proiectul de hotărâre trebuia 
să fie atașată execuția detaliată pe anul 2024,cât și cheltuielile făcute, plus stituația prin care s-
a constatat golul de casă. Tot doamna Tulea susține că nu se poate constata gol în casă. 
Doamna consilier Anton Manuela dorește să se clarifice de ce deficitul este atât de mare, de 
aceea dânsa nu va votat pentru acest proiect. Domnișoara secretar îi întreabă pe membrii 
comisiei nr. 1 dacă avizul acestora este negativ sau favorabil,pentru a ști decă va supune la vot 
proiectul de hotărâre. Membrii comisiei nr. 1 susțin că au dat aviz favorabil, deși nu au știu 
nimic concret despre excedent. Se supune la vot :7 voturi pentru și 4 abțineri a doamnelor 
consilier Anton Manuela, Tulea Delia, Tămășilă Mirabela și domnul consilier Isari 
Constantin, din 11 consilieri prezenți. 



Se trece la punctul 5 al Ordinei de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării 
serviciilor silvice, pentru pădurea aflată în proprietatea Comunei Rusca Montană, pentru anul 
2025. Domnișoara secretar susține că în cursul săptămânii a transmis pe adresele personale de 
e-mail, oferta Ocolului Silvic Râu de Mori, plus proiectul de hotărâre prin care s-a completat 
numărul adresei și prețul. Doamna consilier Tulea Delia dorește să se facă un raport prin care 
să fie menționat, cât s-a plătit la Ocolul Silvic Rusca Montană și Ocolul Silvic Râu de Mori, 
pentru a stabili unde s-a pătit mai puțin. Domnul administrator public Vicea Silviu, susține că 
primăria a avut în trecut contract cu Ocolul Silvic Rusca Montană, iar modificarea de preț se 
făcea prin acte adiționale, acestea nefiind aprobate prin consiliul local. Doamna consilier 
Tulea Delia afirmă părearea ei personală că, pădurea comunei nu se află în proprietatea 
comunei și a altor persoane, de exemplu domnul Vicea Silviu, care are anumite avantaje și 
interese. Se supune la vot :8 voturi pentru și trei abțineri a doamnelor Tulea Delia, Tămășilă 
Mirabela și domnul Isari Constantin, din 11 consilieri prezenți. 

Se trece la punctul 6 al Ordinei de zi:Proiect de hotărâre privindprivind aprobarea 
achiziționării noilor Registre Agricole 2025-2029, destinate compartimentului Registru 
Agricol din cadrul Primăriei comunei Rusca Montană. Domnișoara secretar susține că 
registrele agricole trebuie să fie achiziționate întrucât sunt modelele noi pentru anii 2025-
2029. Nefiind nici o obiecție se supune la vot 11 voturi pentru,din 11 consilieri prezenți. 
 
Se trece la punctul 7 al Ordinei de zi :Proiect de hotărâre privindînregistrarea sistemetică 
din programul național de cadastru și carte funciară pentru sectoarele situate în U.A.T. Rusca 
Montană, județul Caraș-Severin. Domnișoara secretar afirmă că proiectul de hotărâre face 
referire la cadastrarea sistematică din fonduri publice, urmând ca primăria să plătească suma 
de 161.000 lei, ca după implementarea proiectului suma menționată să fie rambursată 
primăriei. Nefiind nici o obiecție se supune la vot 11 voturi pentru din 11 consilieri prezenți. 
 
Se trece la punctul 8 al Ordinei de zi :Proiect de hotărâreprivind acordării gratuite a unei 
cantități de masă lemnoasă persoanelor cu  handicap în anul 2025.Domnișoara secretar îi 
informează pe membrii consiliului local că la nivelul comunei sunt 82 de persoane cu 
handicap , dintre care 35 accentuat, 5 grav, 28 grav cu asistent și 8 indemnizați. Domana 
consilier Tulea Delia susține că acordarea de lemne gratuite, trebuie să se facă doar 
persoanelor cu handicap grav nu și persoanelor cu grad de handicap accentuat, mediu sau grav 
cu asistent. Tot doamna Tulea susține că, conform legii instituțile publice au datoria să ajute 
persoanele încadrate cu handicap grav, cu anumite benericii, precum acordarea gratuită a 
lemnelor de foc. Ceilalti mambrii ai consiliului local afirmă că nu se poate face o triere a 
personelor ce trebuie să benficieze de acest drept, întrucât în anii precedenți s-a acordat lemn 
de foc gratuit tuturor cetățenilor ce au avut un certificat de încadrare în grad de handicap. Se 
supune la vot: 10 voturi pentru și o abținere a doamnei Tulea Delia cu motivarea că trebuie să 
se acorde lemn de foc gratuit persoanelor care au certificat de handicap cu grad grav.  
 
Se trece la punctul 9 al Ordinei de zi :Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării 
gratuite a unei cantități de masă lemnoasă Dispensarului medical, unităților școlare și cultelor 
religioase aflate pe raza comunei Rusca Montană, în anul 2025. Doamna consilier Tulea Delia 
susține că nu este de acord pentru acordarea gratuită a 10 mp lemn de foc, Dispensarului 
comunei , întrucât acesta este o societate privată care se poate autoadministra. De aceași 
părere este și doamna consilier Anton Manuela, aceasta precizând că foarte mulți cetățeni din 
comună s-au mutat la alți medici de familie, în alte localități, și afirmă că nu are nimic 
personal cu medicul de familie, doar că în momentul actual Dispensarul comunei are foarte 
puțini pacienți. Se supune la vot 11 voturi pentru, din 11 consilieri prezenți. Doamna consilier 



Tulea Delia dorește să se menționeze în procesul-verbal că ea nu este de acord ca Dispensarul 
să primească gratuit cantitatea de 10 mp lemne de foc,dar este pentu ajutorarea celorlalte 
instituții. 
 
Se trece la punctul 10 al Ordinei de zi; Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii 
parcelei situată în localitatea Rusca Montană, în suprafaţă de 2.500 m2, din terenul înscris în 
C.F. nr. 30411 Rusca Montană,  nr. top. 2187, în vederea concesionării parcelei dezlipite. 
Domnul consilier Isari Constantin susține că nu se poate face o dezlipire de teren printr-o 
cerere din anul 2023, întrucât a fost mandatul trecut, dar domnul Krocoș poate să facă o cerere 
astăzi prin care să solicite dezlipirea a unei suprafete de 250 mp, iar după aceea poate să se 
întindă cât dorește. Domnul administrator public, Vicea Silviu , îl întreabă pe domnul Isari 
dacă știe ce a afirmat, cum să se facă cocesionare pentru 250 mp și după domnul Krocoș să se 
extindă ilegal,cât dorește. Domana consilier Tulea Delia susține că din punct de vedere legal 
trebuie să se deslipească 250 mp , aceasta neavând nimic împotivă ca dl. Krocoș să-și 
construiască o cabană. Domnul Krocoș i-a cuvântul și afirmă că dânsul a cerut suprafața de 
2.500 mp , întrucât locul unde se va consturi cabana este în spetele grădinii, iar accesul până 
acolo este greu, de aceea este necesar să se împingă cu o volă pământul. Domana consilier 
Tulea Delia afirmă că pentru locul de teren menționat în proiectul de hotărâre sunt interesați și 
alți oameni cu bani, care doresc să construiască cabane pe drumul Ciotorogu. Tot doamna 
Tulea îi spune dl.Krocoș că trebuia înainte ca el să plătească un inginer topograf, să se 
intereseze la secretarul general ce însemnă concesionare de teren și ce implică acestă acțiune. 
Doamna consilier Anton Manuela îl întreabă pe dl. Krocoș dacă acesta a fost să se intereseze 
dacă este legal cea ce dorește, înainte să facă actele de deslipire. Domnul administrator public 
Vicea Silviu susține că momentan este vorba doar de deslipire de teren și nu de concesionarea 
acestuia. Doamna consilier Tulea Delia îl întreabă pe dl. Vicea ce interes personal are de 
dorește să se deslipească parcela de 2.500mp? Domnișoara secretar îi poftește pe membrii 
consiliului local să voteze proiectul de hotărâre, prin vot secret. Membrii cosiliului local 
doresc să dezbată și ultimul proiect de hotărâre înainte să voteze, întrucât la ambele proiecte 
votul este secret.  
       Ia cuvântul domnul Onica Remus care afrimă că dorește să închirieze parcela deslipită, 
întrucât aceasta se află în fața casei sale și dorește să-și construiască un șopru de lemne și o 
parcare. Tot domnul Onica precizează că  lemnele  de foc le-a avut pe terenul dl. 
Bârsilă,acesta din urmă a vândut terenul, iar în acest moment nu mai are unde să-și pună 
lemnele de foc. Doamna consilier Tulea Delia îl întreabă pe dl. Onica dacă în lotul deslipit 
este și terenul dl. Șandor. Răspunsul dl. Onica este nu, acesta precizând că bucata de teren 
este din colțul casei până aproape de pod. Doamna consilier Anton Manuela îi întrebă pe 
domnul viceprimar și domnul administrator public, ce se va întâmpla dacă toți locuitori din 
comună vor veni să sălicite închirierea sau concesionarea terenului aflat în fața casei?  
        După dezbaterea celor două proiecte de hotărâre se supune la vot secret punctul cu nr. 10 
al ordinei de zi.Înainte de deschiderea urnei cu voturile secrete, doamna consilier Tulea Delia 
o informează pe domnișoara secretar și pe președintele de ședință că trebuie să părăsească sala 
de ședință, întrucât are o urgență. Proiectul este adoptat cu : 8 voturi DA și 3-Nu, din 11 
consilieri prezenți. 
 
Se trece la punctul nr. 11 al Ordinei de zi; Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii  a 
două  parcele situate în localitatea Rusca Montană, în suprafaţă de 115 mp din terenul înscris 
în C.F. nr. 30317 Rusca Montană, nr. top. 166 și în suprafață de 154 mp din nr. top.159 Rusca 
Montană, în vederea concesionări sau închirieri parcelor dezlipite. Ținând cont că proiectul de 
hotărâre a fost dezbătut la punctul cu nr. 10 , se trece la exprimarea votului secret, acesta fiind 
8 voturi DA și 2 voturi NU , din 10 consilieri prezenți. 



 
Se trece la punctul 12 al Ordinei de zi : Diverse,întrebări ,interpelări,petiții și informarea 
consilierilor. Domnișoara secretar general îi informează pe membrii consiliului local că în 
luna martie, a anului curent va expira contractul de prestări servici privind colectarea 
deșeurilor menajere, încheiat cu societatea Petrovidam, urmând a se încheia un nou contract 
cu cei de la Bradner, aceștia stabilind ca preț 12,55 lei pe persoană/ lună. După supunerea la 
vot a tuturor punctelor de pe ordinea la zi, președintele de ședință, declară ședința închisă.  
                                                                                                                                                                                                                                                          
Președinte ședință,                                                                             Contrasemnează, 

 Ardelean Beniamin                                                                      Secretar General  

                                                                                                      Covrig Andreea-Claudia   

 

 

 

 

 


